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Vážení  
spoluobčané,

následující řádky budou  
trochu jiné, než bývaly 
doposud. Vynechám  
pracovní akce a plánované  
akce a věnuji je věcem 
neúředním. 

Obnovení svěcení 
rojšínské kaple Sv. 
Kříže a Sv. Prokopa

 
v neděli 18. září jste mohli být 
svědky slavnostní bohoslužby 
v opravené rojšínské kapli, 
kdy zdejší pan farář Mgr. Petr 
Hovorka sloužil spolu 
s pomocným biskupem Mons. 
Pavlem Posádem mši svatou, 
při níž došlo ke znovuvysvěcení 
kaple panem biskupem. 
o slavnosti se jistě dočtete 
na jiném místě Zpravodaje, já 
si dovolím předložit vám svůj 
proslov, který po skončení mše 
zazněl:

Vážený pane biskupe, pane 
faráři, vážení hosté, milí 
spoluobčané,

myslím, že se sluší při této 
příležitosti říct několik slov 
o rekonstrukci zdejší kapličky, 
která se v letech 2020 a 2021 
stala po mnoha letech největší 
investicí do této kulturní 
památky. Jejím cílem bylo 
zastavit zavlhčování stavby 
samotné i obvodové zdi, dále 
oprava omítek a v průběhu prací 
bylo rozhodnuto i o kompletní 
rekonstrukci střechy a krovu. 
Odvlhčení jsme se rozhodli 
provést provětráváním 
podzemních částí zdiva, a proto 
byly vytvořeny kanály podél 
obou stran zdí s výdechem pod 
střechou. Provětrávaná je i celá 
podlaha a tak věříme, že tento 
léty ověřený způsob rekonstrukce 
patří z pohledu času mezi 

ty nejtrvanlivější. Nakonec 
jsme nechali zrestaurovat 
i celý oltář a částečně 
i varhany. Celá investice zatím 
z obecních peněz ukrojila 
asi tři a půl milionu korun, 
přičemž ministerstvo kultury 
podpořilo tuto akci částkou 
800.000,- korun a Jihočeský 
kraj přispěje na renovaci oltáře 
devadesáti tisíci. Sluší se zde 
poděkovat za dobře odvedenou 
práci společnosti Antico 
Ing. Hanetšlégra a zejména 
mému kolegovi místnímu 
zastupiteli Ing. Janu Křížovi 
za skutečně velké množství 
hodin, starostí a zkušeností, 
které věnoval rekonstrukci kaple. 
Věřím, že místním občanům 
bude kaple sloužit po další léta.

Dovolte mi ještě věnovat pár 
minut Rojšínu a jeho některým 
významným rodákům.

Rojšín je malá vesnička nedaleko 
Kletě, která je posledních asi 50 
let spojena s obcí Brloh. Je to 
vlastně jediná vesnice brložska 
s klasickou ústřední návsí. Ač 
malá, je to velmi malebná osada 
a její náves je chráněna jako 
vesnická památková zóna. A je 
jistě zajímavé, že se zde narodilo 
tolik lidí, kteří se za svého života 
stali váženými a něco vytvořili 
pro širší společnost. Zmíním 
několik nejvýznamnějších 
rodáků 19. a 20. století a je až 
s podivem, že z Rojšína bylo 
takřka z jedné doby pět kněží:

Jan František Kroiher se 
narodil 3. prosince 1871 a zemřel 
17. června 1948. Působil jako 
kněz a děkan v Ledenicích 
a byl dlouholetým senátorem 
národního shromáždění 
Československé republiky. 
Také se podílel se na budování 
venkovských záložen 
(kampeliček).
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Filip Matěj Klimeš se narodil 
5. září 1809 a odešel 27. 
března 1886 a byl knězem 
a též knihovníkem, archivářem 
a kantorem v klášteře Teplá. 
Zásadním způsobem se zasadil 
o založení kaple v Rojšíně 
a v roce 1884 obdržel zlatou 
medaili císaře Františka Josefa I. 
za umění a vědu.

Jakub Sponar se narodil  
3. července 1849 a skonal  
19. srpna 1907. Byl kaplanem 
v Prachaticích a působil jako 
papežský komoří v Římě.

Štepán Sponar (Jakubův 
bratr) narozen 7. prosince 
1869 v Rojšíně a který zemřel 
3. prosince 1939 v Českých 
Budějovicích taktéž zasvětil 
svůj život Bohu a byl katolickým 
knězem a děkanem v Soběslavi.

Josef Bohuslav Bumba se 
narodil 19. března 1823  
a zemřel 11. ledna 1887,  
byl farářem v Kamenném 
Újezdu.

Zmíním ještě p. Františka 
Haláčka, který krátce před 
smrtí působil v Olešnici. Jeho 
maminka roz. Plánská pocházela 
z Rojšína. Pan František Bumba 
působil jako lékař v Chudenicích 
a pan Tomáš Plánský byl 
profesorem v Jindřichově Hradci.

Tolik ke zdejším významným 
rodákům. Děkuji za námět 
a některá data paní Klímové 
ze Sušice (a dříve z Kvildy), 
která pochází z rodiny právě 
zmíněného zakladatele kaple 
pana Kroihera.

Na závěr jsem přidal tři citáty 
z pamětní knihy obce Roušínské 
z roku 1845, které se k dnešku 
dlé mého soudu hodí, ale již 
zde byly všechny otištěny a tak 
je opakovat nebudu. slavnost 
se dle mého pohledu povedla, 
škoda jen, že nebyl trochu lepší 
počasí. a protože letos měl 
Rojšín (Roisching) i další výročí 
v podobě první písemné zmínky 
v roce 1372, i další článek bude 
o Rojšínu.

Místní místopis 
na osadách – Rojšín
 
Doporučení autora:  
„vemte si k ruce turistickou 
mapu“ . 

Podobně jako v Jaroníně se 
i zde v Rojšíně užívalo místních 
a pomístních názvů zejména 
u luk, polí a lesů. a samozřejmě 
pojmenování chalup po jejích 
stavitelích či majitelích. 

Začněme od Brloha lesem 
dobravou, který je u silnice 
vpravo směrem z Brloha, 
z něhož se tyčí vysílač  
na přenos telefonního signálu. 

Po hlavní silnici mineme 
samotu u Bětáků (čp. 95, 153, 
247, 258 a 268) a přijíždíme 
k shluku pěti domů čp. 30-34, 
kde říkáme Na drahách (dříve 
se stavením říkávalo u venclů, 
u Šimonů či např. u Petrů – 
po křestních jménech majitelů). 

Když byste pokračovali 
ke vsi, minete odbočku vlevo 
ke Klimšovu mlýnu (čp. 72, 
81, 141 a 202 – zde býval ten 
mlýn) na brložském potoce, kde 
se obilí mlelo ještě po válce. 
Cestou se dostanete na silnici 

spojující Brloh a Chlumeček 
před Perkem. a to jsou vlastně 
jediné samoty, které řadíme 
k Rojšínu.  
 
Jak jsem psal výše, Rojšín jediný 
z našich sídelních míst má 
ústřední náves a proto tak málo 
samot. dalo by se hovořit ještě 
o samotách u Přibylů a u Bendů 
na jih od Rojšína, ale ty správně 
patří k Janskému Údolí. 

Nad drahama (použiju 
nespisovný výraz, protože  
to tak prostě místní užívají) 
pod Rojšínským vrchem se 
říká na Masopustech, na které 
navazuje oblast Za bílý. udivil 
mne tento název a prý se říkalo 
„jeď síct za bílýho“. 

východně od těchto míst jsou 
střípce a od nich jižně ke vsi se 
říká Za humny. Naopak severně 
k potoku byl Klín, olešnice 
a Za Blaty. Za regulovaným 
potokem se nachází přírodní 
památková rezervace Šimečkova 
stráň. Ještě více východně pak 
Hradiště, Krajiny a severně 
Podle polí. Za vrchem Padělek 
byly pochopitelně Padělky  
a pak díly. 

Hranici katastru na východní 
části tvoří lhotecký potok.  
ten napájí už u sousedů 
ve lhotce rybníček, kde se 
říká na Borku. Jižně od silnice 
č. II/143 do Křemže ke vsi se 
říkávalo na Zahrádkách a to 
i v místech bývalého vepřína, 
kde dnes najdete společnost 
Rovyna. Jižně odtud byly 
Předevse (Před vsí) a skalice, 
ještě jižněji Zátora (moje 
babička říkávala, že „do roušína 
chodily přej Zatora a měli perka 
samej blatouch“  ).  

Nad Zátorama je les a oblast 
zvaná Pohořele (do Pohořel), kde 
prý dříve stávala původní osada 
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Slovo závěrem

vážení spoluobčané (ještě 
jednou si dnes dovolím 
užít tohoto oslovení), 
děkuji, že jste přišli 
k volbám komunálním 
i těm do senátu, letos 
však byla účast o poznání 
slabší. Bylo zvoleno nové 
zastupitelstvo a z jeho 
složení usuzuji již nyní, 
že bude v nadcházejícím 
volebním období pracovat 
dobře. Z třetiny se obměnilo 
a já bych zde chtěl poděkovat 
těm třem, kteří v něm již 
neusednou. stáňo, Honzo 
a Jindro, odváděli jste 
dobrou práci a jsem rád, že 
jsem s vámi spolupracoval. 
aby to nevypadalo, že 
děkuji jen těm, kteří již 
neusednou na postech 
zastupitelů, samozřejmě 
jsem na posledním našem 
zasedání poděkoval všem 
zastupitelům za jejich práci.

a protože již nebudu 
pokračovat v pozici starosty 
obce, chci poděkovat 
i vám za pozornost, přízeň 
i nepřízeň (protože je třeba 
slyšet i názor druhých), 
podněty a slova podpory 
i pomoc. 

Mrzí mne, že jsem nemohl 
všem pomoci tak, jak by si 
představovali, ale starosta 
také plní vůli zastupitelstva 
a snaží se být řádným 
hospodářem při zvelebování 
a udržitelném rozvoji obce. 
I já se o to snažil a snad se mi 
to i trochu podařilo.

Mějte klidné dny a poněkud 
předčasně přeji krásné 
vánoce a hodně zdraví 
a štěstí v novém roce.

Někteří byli příbuzní, jinde to 
byla shoda jmen. Pozornému 
čtenáři neujde, že jsem některá 
dvě čísla popisná psal u jednoho 
jména a některá vynechal (např. 
čp. 18 – k čp. 11). to proto, že 
to byly vejminky ke statkům. 
ostatní stavby jsou novějšího 
data a krom ulice Fr. strnada 
u čp. 24 (místní vědí) se nové 
označení zatím neujalo .

Při tvorbě tohoto článku 
jsem čerpal z map a zejména 
z povídání s panem sponarem 
nejstarším a jeho paní,  
kterým tímto velice děkuji 
za pomoc a příjemné  
popovídání a zavzpomínání.

Martin Toman
starosta

Rojšín, která však kompletně 
vyhořela a později se vystavěly 
domy na dnes známém místě 
osady. tuto informaci však 
nemám „odzdrojovánu“. 
Západním směrem byly  
odnože a navazovaly na oblast 
Pod Hrby. dále pokračoval 
les Pod slavíky a nad vsí opět 
oblast zvaná Za humny.  
Holt statky byly po obou 
stranách návsi a měly své 
záhumenky. Následovaly 
Zakopaniny, Pukláč (nad silnicí 
na Janské Údolí pod lesem  
pod Bendovými) a za silnicí  
Masnice a sedliště. 

a jsme opět u doubravy. Krásná 
místa, výhledy sice neoslní jako 
na Jaroních, ale je tu moc dobře. 
ač jsem u zmíněného Jaronína 
záměrně nezmiňoval všechny 
staré názvy chalup a statků,  
zde udělám výjimku.  
 
Pro stavení čp. 1 se vžilo 
označení u Krčmářů a jeho 
obyvatelům se ani dnes jinak 
neřekne. Na čp. 2 a 3 bylo 
u Pechů, na čp. 4 u Miklů,  
u Jírů na čp. 5 bydleli pak 
Klimešovi. Z čísla 6 u Nosků  
pak pocházel i zmíněný 
p. Kroiher. v čp. 7 a 8 u Zíků 
bydleli Maurerovi a v čp. 9 
u Brachtů zase Binderovi. 
Hamerníkovi bydleli 
na statku u Bumbů v čp. 10 
a na jedenáctce u stolářů  
zase Fotinovi.  
 
tzv. malá strana končí statkem 
čp. 12 u Hojďáků. Pod silnicí 
v čp. 14 u Hájíčků pak bydleli 
Zdychyncovi a vedle přes potok 
u Havlů pak Blatterbauerovi 
v čp. 15. Následovala kovárna 
s čp. 16 a rodina kováře suchého 
v čp. 17 bydleli sládkovi.  
 
u Bláhů v čp. 19 až 21 jsou už 
více než 280 let sponarovi. 
Jejich sousedi postavili statek 
s čp. 22 a byli to Pouzarovi. 

dodnes se čp. 23 říká u Bumbů 
a ve vedle stojící statek čp. 24 
postavili Hrubešovi (místně 
u Hrubšů) a pak tam bydleli 
Klimešovi. 

Ze statku čp. 25 zbyla dnes 
již jen hospodářská část 
a část obytná byla v 80. letech 
přestavěna na obchod a dnes 
slouží část jako hospoda (resp. 
klubovna místního sdružení 
dobrovolných hasičů  ) a je to 
sládkovina (u sládků). 

a zbývá poslední statek naproti 
Krčmářům a to čp. 29 u Jindrů. 
určitě jste zaznamenali některá 
opakující se jména (Klimešovi 
- Klimšovi, Bumbovi atd.). 
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Z jednání zastupitelstva obce

Před začátkem léta jsme se 
zastupiteli sešli na řádném 
zasedání 13.6. tentokrát 
jsme změnili místo pro 
jednání a to v hasičské 
klubovně v Rojšíně.

V prvním bodě jsme 
se tradičně věnovali 
rozpočtovým opatřením, 
konkrétně č. 4, 5, 6 a 7/2022. 
ta byla zastupitelům 
zaslána ihned po provedení 
a schválení starostou. 
Změny všech rozpočtových 
opatření vzalo zastupitelstvo 
na vědomí.

 
V druhém bodě jsme 
projednávali účetní závěrku 
příspěvkové organizace obce 
- ZŠ a MŠ Brloh za rok 2020 
a 2021. veškeré podklady 
k projednávání byly zaslány 
zastupitelstvu předem 
a v zákonem stanovené lhůtě 
byly zveřejněny na úředních 
deskách. starosta podal 
informace o závěrečném 
hospodářském výsledku 
za rok 2021. Základní škola 
jej navrhuje rozdělit tak, 
že by většina peněz byla 
převedena do rezervního 
fondu školy, zbytek pak 
do fondu odměn.

dále starosta informoval 
o hospodářském výsledku 
ZŠ a MŠ za rok 2020, 
který byl tvořen ztrátou 
v hlavní činnosti a ztrátou 
v doplňkové činnosti. 
tato ztráta bude pokryta 
čerpáním rezervního fondu 
školy. Ztráta nemohla být 
zúčtována díky neprojednání 
účetní závěrky za rok 
2020 obcí, a to v zákonem 
stanoveném termínu tj. 
do 30. 6. 2021. Zastupitelstvo 
schvaluje účetní závěrku  

ZŠ a MŠ Brloh za rok 2021,  
a tím i za rok 2020.

 
Třetím bodem byla rovněž 
účetní závěrka, tentokrát 
obce Brloh za rok 2020 
a 2021. veškeré podklady 
k projednávání byly zaslány 
zastupitelům s předstihem 
a dokumenty byly zveřejněny 
na úřední desce. Účetní 
závěrka zahrnuje výkazy: 
Rozvaha, výkaz zisků a ztrát, 
Příloha, Zpráva o přezkumu 
hospodaření, Závěrečná zpráva 
inventarizační komise.

Zastupitelstvo obce schvaluje 
účetní závěrku obce Brloh 
za rok 2021 a tím i za rok 2020, 
neboť tato poskytuje věrný 
a poctivý obraz účetnictví 
a ukazuje finanční situaci 
účetní jednotky.

 
Bod čtvrtý pojednává 
o Závěrečném účtu obce.  
Návrh závěrečného účtu spolu 
se zprávou z auditu a dalšími 
výše uvedenými dokumenty  
byl zveřejněn na úřední desce

Hospodaření obce skončilo 
s kladným výsledkem 
hospodaření.

Zastupitelstvo projednalo návrh 
předloženého závěrečného 
účtu a zavírá závěrečný 
účet vyjádřením souhlasu 
s celoročním hospodařením, 
a to bez výhrad. Na základě 
přezkumu hospodaření 
přijímá tato opatření: Popis 
zjištěného pochybení ze zprávy 
z přezkumu hospodaření a jejich 
nápravy – uvedeno v usnesení.

Písemná zpráva o plnění 
přijatých opatření bude podána 
ve lhůtě do 31. 1. 2023.

 
V bodě číslo pět jsme se 
zabývali schválením kupní 
smlouvy nemovitosti. 
Návrh smlouvy byl zaslán 
zastupitelstvu v předstihu. 
Zastupitelstvo se seznámilo 
se znaleckým posudkem 
na cenu a stav předmětných 
nemovitostí. obec Brloh 
kupuje od české pošty 
pozemek, jehož součástí je 
stavba určená k bydlení + 
ještě dva další pozemky, kde 
je součástí i stavba bez čísla 
popisného. Nejen samotné 
nemovitosti, ale i ostatní 
náklady spojené s prodejem 
uhradí obec Brloh. 
Nemovitost bude zatížena 
služebností (Pošta Partner), 
jejíž přesný popis je uveden 
v kupní smlouvě, která 
je přílohou zápisu. Jedná 
se o přístupový chodník 
k poště, místnosti pro provoz 
pošty či zákaz zcizení budovy 
po dobu dvaceti let. tyto 
podmínky služebnosti by se 
aktivovaly pouze ve chvíli, 
kdyby obec již dále nechtěla 
provozovat Poštu Partner. 
Pokud by obec nalezla jiné 
vhodné prostory, mohla by 
tuto služebnost „přepsat“ 
právě na ně. Zastupitelstvo 
po diskuzi ohledně 
specifikace předmětu prodeje 
souhlasí s uzavřením kupní 
smlouvy.

 
Bod šestý se týkal 
rozpočtové změny č. 8/2022. 
v návaznosti na schválení 
kupní smlouvy nemovitosti, 
zastupitelstvo schvaluje 
tento výdaj, a to rozpočtovou 
změnou číslo 8/2022.

 
Bod sedmý patřil dotacím 
a příspěvkům. Na obec 
dorazily dvě žádosti. 
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První žádost od FK Nová 
ves – Brloh o příspěvek 
na činnost pro podporu 
sportu. Z diskuse vyplynuly 
dva návrhy na snížení výše 
příspěvku. Po hlasování byl 
schválen příspěvek o vyšší 
částce. Pro poskytnutí 
příspěvku platí standardní 
podmínka, že minimálně 
50 % příspěvku bude využito 
pro dětskou či mládežnickou 
část oddílu.

druhá žádost byla 
od Římskokatolické farnosti 
Brloh na opravu střechy 
na hospodářské budově fary 
v Brloze. Zastupitelstvo 
bez další diskuse žádost 
podpořilo.

 
V bodě osmém zastupitelstvo 
debatovalo o stanovení 
počtu zastupitelů pro volební 
období 2022 – 2026. Před 
komunálními volbami totiž 
bývá zvykem zrevidovat 
počet volených zástupců 
obce pro nadcházející volební 
období. starosta navrhuje 
počet zastupitelů neměnit. 
Zastupitelé s tímto návrhem 
souhlasí.

 
Bod devátý ,,Různé“ čítá 
několik dalších podbodů.

Prvním z nich je žádost 
majitele domu v K.Ú. 
Jaronín o odkup vedlejších 
pozemků. Žadatel by rád 
dořešil majetkoprávní 
vztahy, neboť tyto pozemky 
dlouhodobě užívá, má je 
pronajaty a v minulosti se 
s obcí nedařilo dohodnout 
na odkupu. Zastupitelstvo 
vzhledem k rozsahu 
navrhuje nechat vypracovat 
znalecký posudek na cenu 

předmětných pozemků, 
dále na návrh na vyhotovení 
GP (oddělení obecní cesty) 
a na pracovní schůzce v místě 
projednat další náležitosti.

dalším podbodem k debatě byly 
čistírenské kaly, kdy starosta 
seznámil zastupitelstvo se 
skutečností, že je již nelze 
zpracovávat tak, jak tomu bylo 
doposud. lze je po dehydrataci 
skládkovat, kompostovat nebo 
dopravit na velkou čistírnu, kde 
však vzhledem k ceně je tato 
metoda ekonomicky nevýhodná. 
Navrhl tedy, aby se obec Brloh 
zajímala o pořízení mobilního 
zařízení na dehydrataci kalu, 
které bychom využili jak pro 
čistírnu v Brloze, tak pro další 
plánované čistírny (Rojšín, 
Jaronín, sedm Chalup). 
Zastupitelstvo obce s návrhem 
souhlasí a požaduje poskytnout 
další informace, zejména 
provozní náklady a možnosti 
získat dotaci na pořízení tohoto 
zařízení.

 
dalším tématem k jednání 
bylo vyhotovení a provoz 
mobilní aplikace pro zlepšení 
komunikace s občany 
od společnosti appsisto, s.r.o.  
Zastupitelstvo se 
po prostudování všech 
podkladů a následující diskusi 
shodlo, že nepodpoří pořízení 
tohoto produktu.

 
čtvrtým podbodem na seznamu 
bylo vytápění, fotovoltaika 
a energetické úspory školní 
budovy. starosta se vrátil 
k tématu výměny zdroje 
tepla ve škole, o kterém 
zastupitelstvo již dříve 
na pracovních schůzkách 
diskutovalo. Zmínil, že 
v současné době vyšly 

dotační tituly na pořízení 
fotovoltaiky na jiné školní 
budovy. Navrhuje však, 
aby tato koncepce (výroba 
el. energie, vytápění) byla 
provázána. Zastupitelé 
s návrhem souhlasí 
a navrhují oslovit odbornou 
firmu, která posoudí 
a případně naprojektuje 
celý systém vytápění (tuhá 
paliva, tepelné čerpadlo, 
fotovoltaika).

také padl dotaz na sečení 
krajnic kolem cest. starosta 
odpověděl, že se již nějakou 
dobu snaží najít firmu, 
která toto provede, neboť 
Zemědělské družstvo 
Podkleťan Křemže, které 
to provádělo loni, již 
nedisponuje vhodným 
pracovníkem pro tuto 
činnost. I nadále bude hledat.

další dotaz se týkal opravy 
lávky u kampeličky. starosta 
sdělil, že bude nutné provést 
kompletní renovaci této 
lávky, stejně jako lávky 
u pastoušky.

také jsme se pozastavili 
nad konkrétní technologií 
opravy schodů u Jednoty, 
a to obkladem kamennými 
deskami, které jsme již zadali 
do výroby.

Poslední v řadě k jednání 
byla čov a kanalizace 
v Rojšíně. Projekt se 
pozastavil na problému 
souběhu elektrických sítí 
a vedení kanalizace a obec 
tedy hledá možnost, jak vést 
kanalizaci přes soukromé 
pozemky. starosta o tom 
s majiteli jedná.

Tomáš Jungwirth 
místostarosta
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ve dnech 23. a 24. září se uskutečnily volby do zastupitelstev obcí a senátu čR.  
v naší obci se mohlo zúčastnit voleb 845 voličů, z nichž svého práva volit využilo v komunálních 
volbách 447 voličů tj. 52. 9 %. vybírat jsme mohli ze čtyř stran – sNK oBCe BRloH, Kdu- čsl, 
sdružení nestranných kandidátů Brložska a Komunistická strana čech a Moravy.

Ve volbách uspěly tyto strany:
strana č. 1 – sNK oBCe BRloH   4 mandáty
strana č. 2 – Kdu- čsl  2 mandáty
strana č. 4 – sdružení nestranných kandidátů Brložska  3 mandáty

Počet hlasů pro jednotlivé strany:
strana č. 1 – sNK oBCe BRloH 1209 hlasů,  33,69 %
strana č. 2 – Kdu-čsl 889 hlasů,  24,77 %
strana č. 3 – Komunistická strana čech a Moravy 286 hlasů,  7,97 %
strana č. 4 – sdružení nestranných kandidátů Brložska 1204 hlasů,  33,55 %

Jména a příjmení zvolených členů zastupitelstva:
Strana č. 1 – SNK OBCE BRLOH
1. václav Pecha  260 hlasů
2. Jan Postl  171 hlasů
3. Martin toman   163 hlasů
4. Hana anderlová  151 hlasů

Strana č. 2 – KDU- ČSL
1. František trapl  172 hlasů
2. Radek Šimeček  161 hlasů

Strana č. 4 – Sdružení nestranných kandidátů Brložska
1. tomáš Jungwirth  256 hlasů
2. Jan Kříž  226 hlasů
3. Michal Mikeš  158 hlasů 
    

SOUČáSTí ByLy i VOLBy DO SENáTU ČR

1. kolo voleb do Senátu ČR:
1. Robert Huneš  87 hlasů
2. tomáš Jirsa  86 hlasů
3. dalibor uhlíř  51 hlasů
4. Miroslav lorenc  57 hlasů
5. václav Mikeš  30 hlasů

2. kolo voleb do Senátu ČR:
voleb se zúčastnilo celkem 106 voličů, platných bylo 105 hlasů.
tomáš Jirsa  75 hlasů
Miroslav lorenc  30 hlasů

Marcela Mádlová

KOMUNáLNí VOLBy

Jak jsme u nás volili
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Návštěva u „horních“ Mikešů

O svůj první rozhovor 
jsem požádala pana 
Václava Mikeše, je to 
brložský rodák, který  
sice dlouhá léta bydlel  
ve městě, ale srdce ho 
přece jenom táhlo  
do své rodné vesnice.

Pane Mikeši,  
odkud pocházíte?

Narodil jsem se na Klíně 
v březnu na konci druhé světové 
války. v sedmi letech jsem 
onemocněl dětskou obrnou, 
která mi zařídila dětství 
po nemocnicích, lázních 
a pobyt v Jedličkově ústavu. 
domů jsem se vrátil v 18 letech. 
v Jedličkově ústavu jsem 
odchodil základní školu a část 
střední. Poslední dva roky 
do maturity jsem dostudoval 
v českých Budějovicích. Nejdřív 
jsem si myslel, že bez Prahy 
už nemůžu být, ale záhy jsem 
zjistil, že to tak není.

Máte sourozence? 

Měl jsem dva. sestru Milušku, 
která byla o 16 let starší a vdala 
se do Plzně. Bratr Míra byl o 11 
let starší, ten se odstěhoval 
nejprve do větřní a potom 
do českých Budějovic.

A jak vzpomínáte na léta 
v „Jedličkárně“? 

První roky v ústavu nebyly 
lehké, protože jsem se domů 
dostal jenom o prázdninách. 
občas mě navštívil alespoň 
jeden z rodičů. Později mě 
navštěvovali příbuzní, kteří 
žili v Praze. součástí školního 
roku byly dlouhodobé pobyty 
v Jánských lázních.  
vzpomínám na tato léta 

v dobrém, ale samozřejmě  
mi rodina chyběla. Když jsem 
navštěvoval průmyslovou 
školu, tak jsem domů jezdil 
na víkendy, ale to byly ještě 
pracovní soboty. takže 
jsem byl buď v Praze, nebo 
na dlouhodobých pobytech 
v Jánských lázních. do škol  
nás rozváželi, zaměstnanci  
se o nás starali dobře,  
dodnes na to rád vzpomínám.  
v 18 letech jsem se vrátil  
zpátky do Brloha a pokračoval 
ve studiu v českých 
Budějovicích na průmyslové 
škole, obor výroba a rozvod 
energie v dukelské ulici.

A kam směřovaly  
Vaše kroky po škole? 

Po maturitě jsem začal pracovat 
v Podniku výpočetní techniky- 
Pvt jako programátor. to byla 
doba, kdy počítače začínaly. 
Byly to velké sálové obludy 
na ploše přibližně polovičního 
sálu zdejšího kulturáku. 
Ze začátku jsem se obával, 
že se tím živit nedokážu. 
Na střední škole jsem měl 
třídního stanislava tancera, 
mimochodem jeho tatínek 
pocházel z Brloha, a ten mi 
říkal, ať to vydržím. trvalo mi 
asi dva roky, než jsem tomu 
oboru přišel na chuť. Byl to 
úplně nový obor, který se 
nikde nevyučoval, nikdo o něm 
moc nevěděl a všichni se učili 
za pochodu.  ale našel jsem 
tam spoustu kamarádů a také 
kolektiv byl vynikající. Byla tam 
úžasná parta lidí. s některými 
se setkávám dodnes. Později 
jsem se zde seznámil se 
svou ženou, která tam také 
nastoupila. Pracovali jsme tam 
až do doby po revoluci, kdy si 
podniky začaly zřizovat svoje 
výpočetní střediska a začalo 
se přecházet na malé počítače, 
které známe dnes.  
Pvt postupně zanikalo.

A co Vaše stěhování  
do Českých Budějovic? 

asi po třech letech dojíždění 
z Brloha jsem od podniku dostal 
garsonku, kde jsme později 
bydleli se ženou. Narodila 
se nám dcera a přestěhovali 
jsme se do nového bytu, který 
pomáhal stavět můj bratr  
Míra a kolegové z práce. 
do nového bytu se nám  
narodil syn.

A jak vzpomínáte na Vaše  
roky v zaměstnání? 

Podnik výpočetní techniky 
spadal pod český statistický 
úřad, kde jsme dělali pro  
státní organizace analýzy, 
programy a tak dále.  
Mám na to krásné vzpomínky. 
Po skončení Pvt jsme založili 
se dvěma kolegy firmu, protože 
se v té době rozmáhaly stolní 
počítače do soukromého 
sektoru a do firem a my jsme 
je učili obsluhu počítačů 
a poskytovali servis a později 
také programové vybavení.  
tato firma funguje dodnes 
a vede ji můj syn.

Co říkáte na ten technický 
pokrok, když se celý život 
pohybujete kolem počítačů? 

Na to vám taky můžu  
odpovědět . Během mojí 
kariéry se tento obor vyvíjel 
a znamenalo to neustále se  
učit nové programovací jazyky.  
Já jsem programoval především 
na velkých počítačích a ještě 
předtím než začal „BooM“ se 
stolními počítači, tak jsem 
říkal, že je to naposled, co se 
učím něco nového a pak už to 
musím doklepat do důchodu. 
ale neskončilo to, skončil jsem 
u výpočetní techniky i u těch 
malých počítačů a nakonec  
mě to i bavilo.
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Ale do Brloha jste se stále 
vraceli, že ano? 

ano, měli jsme chalupu 
v Janském Údolí nad kravínem. 
I s ní nám pomáhal můj 
brácha. Chtěli jsme na víkendy 
utéct před ruchem města. 
Nikdo z nás nebyl městský 
typ. Na chalupu jsme jezdili 
přes dvacet let a dodnes na to 
s láskou vzpomínáme. Jak roky 
přibývaly, začali jsme přemýšlet 
o stavbě domu. a teď na podzim 
je to  21 let, co tu bydlíme 
a jsme tu spokojení všichni. 
Žije se nám tu dobře. Já už si  
nedokážu představit, že bych 
bydlel ve městě. Známí za námi 
jezdí, jen už se z toho světa 
nějak ztrácí.

A jaký byl pro Vás přechod 
na vesnici po 30 letech? 

Naprosto hladký, my jsme 
v Budějovicích v podstatě 
jenom přespávali a pracovali. 
autem jsem  jezdil vždycky, 
takže dojíždění za prací nebyl 
problém. Já jsem si město odbyl 
pobytem v Praze .

A co Vaše koníčky? 

dokud mi to zdravotní stav 
dovoloval, tak jsem moc rád 
pracoval se dřevem. Je to 
dědičné, protože můj táta dělal 
vyhlášené dřeváky. dokud 
byl živ, tak sem jednou ročně 
na vánoce jezdil do kostela 
Němec z Křišťanova a každý rok 
si na „Klíně“ kupoval dřeváky.

Na chalupu jsem si vyráběl 
lavice a stoly. Koupil jsem si 
hoblovku a pilu. Když jsme 
stavěli dům, tak jsem vyráběl 
třeba garnýže a nebo podhledy. 
vždycky jsem si říkal, že až 
půjdu do důchodu, tak v té  
dílně si užiju. ale bohužel  
v 60 letech se mi utrhla 
oční sítnice a s tím se moc 

na soustruhu pracovat nedá. 
takže dílnu sice postavenou 
máme, ale musel jsem se 
vyrovnat s tím, že už toho 
bohužel moc nevyrobím. ale 
ještě v době před revolucí jsem 
se angažoval ve svazarmu 
v automobilových orientačních 
soutěžích pro invalidy. dělával 
jsem rozhodčího na různých 
soutěžích. Každý rok jsme 
dělali v kempu na Křivonosce 
sraz invalidních motoristů. 
s manželkou jsme oba dost 
četli, ale dneska už mi to tolik 
nejde, protože mi dělá potíže 
držet těžkou knížku a kvůli 
oku už také moc dlouho číst 
nevydržím.

Takže jste přešel  
na sledování TV? 

ano, protože žiju ve správné 
době, když nejde číst, tak 
se objevují televizní kanály, 
ve kterých si najdu, co mě 
zajímá. Zejména příroda, 
historie a dokumenty 
o architektuře ve světě.  
to mě baví .

Vím, že máte rád politiku? 

ano, jsem přesvědčený 
pravičák. v roce 1968  
jsem vstoupil do strany,  
ale v roce 1970 mne vyhodili.  
ale nechali mě v klidu žít.  
dnes už sleduji politické  
dění právě jen v té televizi.

Kolik máte dětí  
a kolik vnoučat?

dvě, dceru Klárku a syna 
Michala, ten bydlí s rodinou 
tady s námi. Klárka má dvě  
děti a Michal také, takže 
vnoučata mám čtyři.

Navštěvujete kulturní  
akce v Brloze? 

Chodíme na setkání  
s důchodci. teď, co jsou 
předělané toalety, tak už to jde. 
Jinak jsem celkem omezený 
vozíkem, protože ne všude  
se dostanu.
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A co zvířata? 

Máme kocoura a ovce máme 
jako živé sekačky na pozemku. 
dříve jsme seno sušili a nabízeli 
k odběru, ale nikdo už ho pak 
nechtěl, tak jsme to vyřešili 
ovečkami. Máme je ochočené, 
vnoučata si u nich často hrají.

A jak se Vám bydlí nahoře 
na kopci? 

až na ten vítr skvěle. Na „Klíně“ 
jsme byli poslední chalupa 
ve vsi, tak teď jsme také, jen 
na druhé straně.

A jak se Vám nyní žije  
v Brloze? 

Jsme spokojení. Je tu krásná 
příroda a klid. Jsem rád, že jsme 
se vrátili právě sem, i když nás 
tady po dvaceti letech spousta 
lidí ani nezná. vrací se sem 
dost lidí, třeba na důchod, ale 
i mladší ročníky. Rodina se 
drží pospolu, všechny vnoučata 
jsou vynikající, bydlí se nám 
tu dobře. teď mi akorát vadí 
světové události, které  
sleduji v televizi.

Místní by mohli být více 
soudržní, jako to bývalo  
dříve. dneska se mi zdá,  
že je společnost rozdělená.  
Je mi hlavně příjemný, že 
veronika i Michal tu zakořenili 
a zapojili se do života v obci.

Vím, že jste tu měl i jmenovce 
a lidé si Vás dost často pletou. 

ano, taky václav, ten byl asi 
o pět let starší než já. Byl také 
v Jedličkárně. Když se sem 
vrátil, měl v Pastoušce opravnu 
rádií a televizorů. Příbuzní jsme 
nebyli, byla to pouze shoda 
jmen. dost často jsem se za ním 
stavoval aspoň na skok. občas 
se někdo  zeptal, když jsme se 
sem nastěhovali, jestli ještě 
pořád opravuji rádia.

A co byste na Brloze změnil, 
případně vylepšil? 

v Brloze chybí stálá klasická 
vesnická hospoda, kde by se lidi 
scházeli, nebo jen tak potkávali, 
dojednávali různé kontakty. 
Platilo, že kšefty se uzavíraly 
v hospodě. určitě bych vylepšil, 
nebo spíše vyřešil některé 

objekty, jako je například 
bouda u obecního úřadu nebo 
Pastouška. ty kazí ten krásný 
pohled na Brloh.

A co byste čtenářům  
na závěr vzkázal?

Jak by řekl Werich: „Když už 
člověk jednou je, tak má koukat, 
aby byl ...“. a především, aby se 
lidé opatrovali, aby se k sobě 
chovali slušně, přátelsky 
a nezáviděli si.

Pane Mikeši, moc Vám děkuji 
za příjemný rozhovor a přeji 
Vám hlavně pevné zdraví 
do dalších let a aby Vám 
vydržel pozitivní přístup 
k životu jako máte nyní.

Marcela Mádlová

obec Brloh prodává 

palivové dříví  
jehličnaté i listnaté

Bližší podrobnosti sdělí libor lev, tel. 606 176 088.
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v červnu na konci školního roku zamířili  
své kroky do brložské knihovny kluci  
z první třídy předvést své čtenářské 
schopnosti. společně jsme se vydali  
hledat poklad, ve kterém děti našly knihu, 
ze které jsme si přečetli první kapitolu. 
Pan starosta poté mohl s čistým svědomím 
pasovat naše prvňáčky na opravdické 
čtenáře a kluci slíbili, že se vždy budou 
chovat ke knihám hezky jako rytíři řadu 
čtenářského. to stvrdili svým podpisem. 
Kluci jsou výborní čtenáři a těší mě,  
že je vidět, že mají ke knihám a příběhům 
hezký vztah a čtení je baví. 

Přes prázdniny jsme měli letní provoz.  
Bylo to způsobenou hlavně dočasnou změnou 
na místě knihovnice, jak už spousta z vás ví, 
tak Markéta odešla na mateřskou dovolenou, 
ale věřím tomu, že se s ní stejně budete 
potkávat, protože jak ji znám, tak bez knih 

dlouho nevydrží a čas od času jistě zavítá.    
Z toho důvodu se přes léto nekonaly žádné 
akce, ale věřím tomu, že si to přes podzim  
jistě vynahradíme. Budu se na vás těšit!

Marcela Mádlová

Markéta Tanzerová

Pozvání do knihovny

Pasování na čtenáře
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Sánchez Vegara, Maria isabel 
 –  lIttle PeoPle, BIG dReaMs –  

aNNe FRaNK

BELETRiE PRO DOSPěLé 

– ROMáNy

Epstein, Marek 
 – dRaveC       

Follett, Ken 
 –  PIlíŘe ZeMě 2: Na věKy věKů

Galbraith, Robert    
 –  NeKlIdNá KRev       

Jacobs, Anne 
 –  PaNsKý důM 5: BouŘe             

Nikolai, Maria 
 –  čoKoládovNa 3: osudová léta       

Pekárková, iva 
 –  s oRleM v ZádeCH

Tučková, Kateřina 
 –  Bílá voda

Lark, Sarah 
 – ZvěRoléKaŘKa: velKé sNy

Lacrosse, Marie 
 –  vINaŘství – v BouŘlIvýCH časeCH, 

vINaŘství – Nový ZačáteK,  
vINaŘství – osudové dNy

– DETEKTiVKy, THRiLLERy

Březina, Jiří 
 –  PRoMlčeNí   

Klabouchová, Petra 
 –  PRaMeNy vltavy   

Marson, Angela 
 –  PŘíPady KIM stoNeové 12:  

vRaŽedNá Mysl

May, Peter 
 – NočNí BRáNa

Nesbo, Jo 
 –  MCBetH

Surmanová, Kateřina 
 –  ŠePot Z lesa

NAUČNá LiTERATURA PRO DOSPěLé

Gregor, Rosťa 
 –  PeŠKy oKolo česKosloveNsKa

BELETRiE PRO DěTi

Andreae, Giles

 –  ŽIRaFy NeuMí taNčIt      

Blyton, Enid

 –  taJeMství lIŠáKovo douPěte, 
taJeMství uKRadeNýCH PeNěZ  

Carle, Erik

 –  KaM to KouKáŠ, Medvěde?  

Cobb, Amelia

 –  eMa a JeJí KouZelNá Zoo:  
PoPleteNý tučňáK

Green, John 
 –  JedNa Želva Za dRuHou

Lebeda, Jan 
 –  PoHádKy sKŘítKa MedovNíčKa, 

PoHádKy sKŘítKa MedovNíčKa  
a BaRvíNKa   

Morštajnová, Alena 
 – KaPKa áJa

Parvela. Timo 
 –  KePleR62 –2. aŽ 6. díl

Schütze, Andrea 
 –  KaMaRádI Z MedovéHo lesa –  

vŠICHNI Za JedNoHo, JaK ZaHNat 
stesK, PoJďte s NáMI Hledat PoKlad, 
ty to ZvládNeŠ, luKáŠI!, KRálíčCI  
v oHRoŽeNí

Šiborová Zdeňka 
 –  včelKa MeduŠKa

Vítková, Markéta 
 –  NaRoZeNINová KočKa,  

PoZNeJ KvětINy, stRoMy, ZvíŘátKa,  
dáveJ PoZoR!

NAUČNá LiTERATURA PRO DěTi

Sís, Petr 
 –  NICKy a věRa

KNiHy V ANGLiČTiNě PRO DěTi

Fletcher, Tom 
 –  tHeRe´s a uNICoRN IN youR BooK, 

tHeRe´s a BeaR IN youR BooK

obecní knihovna v Brloze nabízí čtenářům, kteří se nemají možnost dostat do knihovny  
kvůli chybějícímu bezbariérovému přístupu, roznášku knih až domů.

Pokud o tuto službu máte zájem, kontaktujte knihovnu na tel. 380 745 065  
nebo prostřednictvím e-mailu knihovna@obecbrloh.cz.

Nové knihy

Roznáška knih
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1. třída

Mgr. Jaroslava lošková  

asistentka  
Jindřiška Matoušková

Základní škola 
a Mateřská škola Brloh

Ředitelka školy:  
 Paeddr. Mgr. stanislava Hlaváčková

Zástupkyně ředitelky:  
 Mgr. Zdeňka Švarcová

S třídnictvím: 

1. třída:  Mgr. Jaroslava lošková

2. třída:  Mgr. Božena Němcová 

3. třída:  Mgr. Bc. Miroslava Pouzarová 

4. třída:  Mgr. Marie Marková 

5. třída:  Mgr. František trapl Phd.

6. třída:  Ing. Jana Pokorná

7. třída:  Mgr. Gabriela Baboučková 

8. třída:  Mgr. František Kumst 

9. třída:  Ing. věra Macháčková

Bez třídnictví:  
 Mgr. Klára traplová 
 Ing. veronika Hamanová

Asistenti: 
1. třída:  Jindřiška Matoušková 
2. třída:  anna Zahradníková 
4. třída:  Martina vašková 
5. třída:  václav tanzer 
6. třída:  anna Hloušková 
7. třída:  Bc. Jana Kudláčková 
8. třída:  Jitka toušková

Družina:  Jana Postlová 
 Jitka toušková

Medvídek: anna Karlová

MŠ Brloh

Učitelky:  dana Hamanová 
Bc. Hana Fialová 
Bc. Hana Jakešová 
Bc. Martina opelková

Pedagogičtí pracovníci školy
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5. třída

Mgr. František trapl Phd.  
 

asistent  
václav tanzer

2. třída

Mgr. Božena Němcová 
 
asistentka  
anna Zahradníková

3. třída

Mgr. Bc. Miroslava  
Pouzarová
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4. třída

Mgr. Marie Marková  
 
asistentka  
Martina vašková

5. třída

Mgr. František trapl Phd.  
 

asistent  
václav tanzer
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9. třída

Ing. věra Macháčková

6. třída

Ing. Jana Pokorná  
 
asistentka  
anna Hloušková

7. třída

Mgr. Gabriela Baboučková  
 

asistentka  
Bc. Jana Kudláčková
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8. třída

Mgr. František Kumst  
 
asistentka  
Jitka toušková

9. třída

Ing. věra Macháčková

6. třída

Ing. Jana Pokorná  
 
asistentka  
anna Hloušková
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Letní Zprávičky Ze Školičky

Krásné slunečné letní dny jsou 
pryč a máme tu nový školní rok. 
Naši předškoláčci poprvé usedli 
do školních lavic. v úvodu 
zpráviček na tyto již školáky 
zavzpomínáme formou jejich 
odpovědí na otázky: 

Co ti dělá radost?  
Proč jsi veselý/veselá? 

Evička: 
–  Radost mi dělá, že jsou 

na světě kytičky a včeličky 
s motýlkama a beruškama

Emička: 
–  Když Hynďa dělá srandovní 

věci. Baví mě, když je někdo 
v naší školce srandovní 
a veselý.

Lexík: 
–    usmál se na mě.

Štěpánek:  
–  Když dostanu od někoho 

autíčko. Když stavíme 
s kamarádem-tadík, Honzík, 
Maty a Jáša-to jsem veselý.

Toníček:  
–  Mně se líbí pampelišky.

Jindříšek:  
–  Když jezdím na kole-to se mi 

líbí, to jsem rád.

Sofinka:  
–  Že je na mě mamka hodná. 

ve školce jsem veselá, když 
si s někým hraju, třeba 
s anežkou.

Anička:  
–  Když vyhraju závody 

v gymnastice. a ještě mi dělá 
radost, když je na mě mamka 
hodná. a ještě pejsci tonda 
a azor-to je přece jasný.

Jáša:  
–  Mně dělá radost, že půjdu 

do školy. 

My všichni ze školky se 
k Jášovo odpovědi přidáváme 
s dodatkem: aby školáci měli 
radost z toho, co zvládnou,  
co se ve škole naučí a hlavně, 
aby je vše bavilo. 
 
Aristotelés:  
Vzdělání má hořké kořínky,  
ale sladké ovoce.

Na tyto stejné otázky jsem 
se v září zeptala našich 
nejmladších dětiček.

Nejprve děti  
4 - 6leté-Koťátka:

Kryštůfek:  
–  Že mám ségru-to je radost. 

Kdybych byl sám, tak bych  
si neměl s kým hrát.

Anežka:  
–  Že mám otu-to je pes. Ještě 

když chodíme na výlety, anebo 

se chodíme koupat. a ještě,  
že mám ve školce kamarády- 
to je radost! 

Janička:  
–  Že jsem vyspaná.   

Když si hraju.

Gábinka:  
–  ve školce jsem moc ráda.  

Když cvičím.

Tomášek:  
–  Hrát si s mamkou v pokoji.

Matyášek:  
–  Když jsem s mamkou. a když 

jsem ve školce s kamarády.

Honzík F.:  
–  Když jedu v traktoru. 

a když mamka říká něco 
srandovního.

Fanoušek:  
–  ty mi děláš radost . 

a kytičky - krásně voní.

Tadík:  
Když mi mamka povolí jezdit 
na kole. Když s ní můžu 
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pracovat doma. Když můžu 
s taťkou na louce dělat trávu.

Šimonek:  
–  Když si se mnou jde hrát 

emička, tak mám velkou 
radost. Když jsem venku 
s maminkou a koupu se 
v bazénku. a spinkání 
ve školce.

Toníček:  
–  Největší radost, když  

mám nějaký překvapení,  
jako motokára. Nebo, když 
vyhraju člobrdo.

Honzík P.:  
–  Hraní. a že mám nový 

bačkorky.

Růženka:  
–  Když mám oslavu a dostanu 

hrozně moc dárečků, tak mám 

strašně moc velkou radost. 
a ještě, když mám hodně 
kamarádů. a ještě mám radost 
z moře, potápěla jsem se.

Johanka:  
–  Pusinky od maminky a taťky.

Nelinka:  
–  Že mám ráda Honzíka-tohohle 

Postlíka.

Lotynka:  
–  Plastelína a vyrábění a úkoly 

z časopisu.

Nejmladší děti  
2 - 4leté-Kuřátka

Verunka:  
–  Když jedu na kole. Když 

ve školce hrabu jehličí 
na kopici.         

Vojtík:  
–  doma. Já se směju, že je pátek. 

to já taky .

Emička K.:  
–  Maminka zpívala emičce.

Emička J.:  
–  Já se usmívám, když si  

hraju se Šimůnkem.  
a když si se mnou hraje  
taťka s dinosaurama.  
a když si se mnou hraje 
maminka-postavíme věž.

Emička B.:  
–  Mamka-dá mi ňaminku 

a sušenku, ale teď je v práci.

Pája:  
–  teď na zahradě.

MŠ třída Koťátka
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Hynďa:  
–  Kolo.

Davídek T.:  
–  Cvičím ve školce.

Žofinka:  
–  Mám radost, když přijede 

taťka a jedeme domů.

Ondra:  
–  doma. děti do školky.

Vašík:  
–  Když uklízím.  

a když nosím brejle.

Eliška:  
–  Když s mamkou vařím.  

a když si hraju.

Travísek: 
–    stačil mi jeho krásný 

úsměv.

Byly to nápadité odpovědi.  
Určitě se mnou souhlasíte. 

Bez lásky a kamarádství by byl 
život hodně smutný…

A z čeho se nyní 
radujeme ve školce? 

Že si naši „nováčci“ začínají 
na školku postupně zvykat. 
Pláče a vztekání ubývá 
a přibývá úsměvů, společného 
hraní, povídání a zapojování 
do všech denních činností.  
a že naši „mazáčci“ přes 
prázdniny nezapomněli 
školková pravidla, že se 
do školky opravdu těší a chtějí 
poznávat nové věci.

Jen ať nám to vydrží i nadále!!! Radostné podzimní dny Vám 
všem za Kuřátka i Koťátka přeje

Dana Hamanová

MŠ třída Kuřátka
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Na posledním zasedání Zastupitelstva obce Brloh byla schválena podpora rodin 
i jednotlivců formou připojení se ke krajskému dotačnímu titulu My v toM JIHočeCHy 
NeNeCHáMe II. obec Brloh přijímá od občanů s trvalým pobytem na území obce žádosti 
o jednorázový finanční příspěvek Jihočeského kraje, který bude zčásti spolufinancovat. 
o příspěvek mohou požádat:

1.   Rodiče s dětmi ve věku od 3 let  
až do ukončení střední školy. 

  Na příspěvek ve výši 4.000,- Kč na jedno dítě má nárok každý rodič samoživitel 
nebo rodina s dětmi od 3 let do ukončení střední školy, kteří mají měsíční příjem 
na jednoho člena domácnosti nižší než 13.000,- Kč čistého.

2.   Rodiče s dětmi do 3 let a dětmi,  
na které rodič pobírá příspěvek na péči

 
  Na příspěvek ve výši 4.000,- Kč na jedno dítě má nárok každý rodič samoživitel nebo 

rodina s dětmi do 3 let, nebo pokud rodiče pobírají příspěvek na péči a kteří mají 
měsíční příjem na jednoho člena domácnosti nižší než 13.000,- Kč čistého.

3.   Senioři a osoby pobírající invalidní důchod,  
kteří žijí sami

 
  Na příspěvek ve výši 4.000,- Kč mají nárok poživatelé důchodu, starobního, 

invalidního nebo např. vdovského, kteří žijí sami a jejichž měsíční příjem 
nepřesahuje 16.000,- Kč čistého.

4.   Senioři a osoby pobírající invalidní důchod,  
kteří žijí ve společné domácnosti 

 
  Na příspěvek ve výši 3.000,- Kč mají nárok poživatelé důchodu, starobního, 

invalidního nebo např. vdovského, kteří žijí ve společné domácnosti s manželem, 
partnerem nebo rodinou ve společné domácnosti a jejichž měsíční příjem na jednu 
osobu nepřesahuje 12.000,- Kč čistého.

Žádosti společně s dalšími informacemi budou k dispozici na obecním úřadě u paní 
Petry Duškové nebo zde v níže uvedených odkazech. Žádosti lze vyzvedávat na obecním 
úřadě v pracovní hodiny. Příspěvky budou vypláceny v případě splnění podmínek 
přiznání příspěvku a po ukončení souvisejícího administrativního řízení.

https://www.myvtomjihocechynenechame.cz/podpora-aktivit-deti-mladeze
https://www.myvtomjihocechynenechame.cz/podpora-pro-deti-ve-veku-do-3-let
https://www.myvtomjihocechynenechame.cz/podpora-pro-pozivatele-duchodu

Brloh pomůže brlošťákům
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informace obecního úřadu

Platba vodné a stočné

od pondělí 3. 10. 2022 je možné platit vodné a stočné na PoŠtě PaRtNeR v BRloZe.
Zde obdržíte i vyúčtování a podklady k platbě.

od 10. 10. 2022 bude možné platit i kartou a budou rozšířeny provozní hodiny.
Pro více informací volejte 774 100 363.

7:30 – 11:30

7:30 – 12:00

7:30 – 11:30

7:30 – 12:00

7:30 – 12:00

a

a

Pondělí

Úterý

středa

čtvrtek

Pátek

12:30 – 17:00

12:30 – 17:00

Pošta je v provozu v místě bývalé pošty.

Setkání s důchodci
v sobotu 26.11.2022 ve 14:00

v Kulturním domě v Brloze

Těšíme se na setkání s Vámi.

Zveme seniory na

Doprava z okolních obcí  
bude zajištěna tam i zpět:

13:20
13:25  
13:40
13:45
13:50

Jaronín
sedm Chalup
Rychtářov
Nová Hospoda
Rojšín

Program:
•   přípitek a pohoštění
•     k poslechu i tanci zahraje  

Malá novoveská muzika

Otevírací doba Pošta Partner nově:
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Blahopřání
jubilantům

Všem jubilantům srdečně blahopřejeme  
a přejeme do dalších let hodně štěstí a spokojenosti. 

ať prožijete další léta ve zdraví, s úsměvem na tváři, v pohodě,  
v blízkosti svých příbuzných, přátel a známých.

červenec Věra Sklářová 75 let Brloh 

 Vavřinec Borovka 70 let Brloh

  

srpen Zdeňka Měšťanová 70 let Brloh

 Josef Sponar 87 let Rojšín 

   

Září Anna Mikešová  85 let Brloh

 Ludmila Simandlová  88 let Brloh

 Růžena Máčová  90 let Brloh

Ohlédnutí za kulturními akcemi

Poslední neděli v červenci 
se konala tradiční řezbářská 
vernisáž „člověk v krajině“ 
s tématem „Creo, ergo sum“.  
Pod vzneseným latinským 
názvem se skrývalo obyčejné 
„tvořím, tedy jsem“. 
v podstatě to znamenalo, 
že řezbáři si mohou tvořit 
podle své chuti. ovšem 
tak jednoduché to neměli.  
Neměli totiž svobodnou 
volbu velikosti materiálu. 
a i to se měnilo. Z původně 
avizovaného, že každý 
dostane dvoumetrový špalek, 
nakonec dostali všichni 

Řezbářská vernisáž
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dohromady jednu velikou olši a museli se dohodnout, 
kdo jakou část a jak velkou si vezme. Pokud tedy přijeli 
s nějakou představou, museli ji přizpůsobit. vlastní 
vernisáž se pak uskutečnila podle lesa Přítěž a řezbáři 
při své obhajobě projevili slovní tvůrčí činnost,  
tj nemluvili tak úplně upřímně. Na závěr pak byli 
všichni přítomní odměněni malý pohoštěním. výtvory 
jsou podle Přítěže stále, pohoštění si musíte vzít 
s sebou sami. Libor Lev

Šimečkova stráň  
a Rojšínská kaple

v sobotu o pouťovém víkendu 
jsme se vydali na další 
procházku s paní terezou 
Rejnkovou z CHKo Blanský 
les. tentokrát jsme vyrazili 
na přírodní památku  
Šimečkova stráň.

Zprvu to vypadalo, že se 
procházka ani neuskuteční, 
protože celé ráno a dopoledne 
vytrvale pršelo, ale naštěstí se 
počasí umoudřilo. trochu mne 
mrzelo, že tentokrát na exkurzi 
nedorazilo příliš místních, 

Vycházka z CHKO

trochu to přikládám pouťové 
zábavě den předtím. 

Myslím, že spousta z vás netuší, 
že máme opravdu za humny 
velmi významnou lokalitu 
z hlediska přírodních památek. 
Nejzajímavější rostlinou byl 
jednoznačně kosatec sibiřský, 
jen jsme bohužel přišli v době, 
kdy už bylo po odkvětu. ale 
nikomu to příliš nevadilo 
a i tak paní Rejnková vytrvale 
odpovídala na dotazy účastníků 
vycházky.

Poté jsme se vydali přes 
Rojšínský vrch do Kaple 
sv. Kříže a sv. Prokopa, 

zde nám paní architekta 
Kamila Žifčáková povídala 
o zajímavostech kapličky 
a prošla s námi celou náves 
a mluvila o mísení stavebních 
slohů na Rojšínské návsi.

Zde si ještě dovolím pár slov 
od paní Rejnkové, o samotné 
Šimečkově stráni:

Přírodní památka Šimečkova 
stráň byla vyhlášena v roce 1996 
na rozloze necelých 2 hektarů 
pro zachování ojedinělé vegetace 
na výchozech hadců a zajištění 
ochrany zbytků břehových 
porostů Křemežského potoka 
a Olešnice.
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Chráníme zde teplomilná 
společenstva širokolistých 
suchých trávníků na jižně 
orientovaných svazích. Jejich 
geologickým podkladem jsou 
hadce, velmi specifické horniny, 
jejichž vliv na složení rostlinných 
společenstev je zásadní. Jejich 
zvětráváním totiž vznikají 
sloučeniny, které jsou pro řadu 
rostlin toxické. Na prudkých 
svazích, kde není vyvinuta 
dostatečně silná vrstva půdy, 
která by tento vliv utlumila, 
dokážou růst jen některé druhy. 
Nápadná je bělozářka větevnatá, 
zeměžluč okolíkatá nebo pavinec 
horský, zaujmou nás také koberce 
mateřídoušky či lnice květel. 
Na těchto rostlinách můžeme 
najít i velké množství bezobratlých 
živočichů – brouků, motýlů 
(například otakárka fenyklového) 
a díky blízkosti vody i vážek.

A kde se tu vlastně hadce 
vzaly? Je to poměrně velká 
vzácnost, jedná se o horniny 
zemského jádra, které se podél 
geologického  zlomu, který 
se táhne celou Křemežskou 
kotlinou, dostaly přes zemskou 
kůru až na zemský povrch. 
Obsahují vysoké množství 
těžkých kovů (pozůstatky jejich 

historické těžby mají rodáci ještě 
v paměti), mezi jinými hořčík. 
Zvětráváním hadců vznikají právě 
sloučeniny hořčíku, o jejichž vlivu 
na rostliny už jsme mluvili. 

Kromě svahů s touto specifickou 
vegetací chráníme v přírodní 
památce také koryto Olešnice, 
břehové porosty s vrbami a duby 
a navazující mokřadní louky. 
Na nich můžeme nalézt řadu 
nápadných rostlin, například 
ostřici trsnatou, bukvici lékařskou 
nebo silně ohrožený (zákonem 

chráněný) kosatec sibiřský. 
V Olešnici i v Křemežském potoce 
pak můžeme najít chráněné  
raky říční. 

O chráněná území se také 
staráme. Aby louky nezarostly 
křovinami nebo nežádoucí 
kapradinou hasivkou 
orličí, vyžadují pravidelné 
obhospodařování. Správa CHKO 
Blanský les proto zajišťuje 
(a platí) jejich každoroční kosení. 

Marcela Mádlová
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v posledních letech se stalo již 
pravidlem, že o prázdninách 
pořádáme promítání letního 
kina. v předchozích letech 
jsme si tuto akci nechali udělat 
na klíč a vše zařizovala firma, 
která potřebné propriety 
přivezla a projekci zařídila. 
všechno bylo ovšem velmi 
závislé na počasí a rozhodnutí 
o uskutečnění akce muselo 
padnout už ráno v den 
promítání. Pak už to nešlo vzít 
zpět a pokud by se třeba kvůli 
dešti akce nekonala, tak by 
se stejně muselo společnosti 
zaplatit. Nešlo o úplně malou 
částku a za ty dva roky jsme si 
zažili změny termínu i posun 
promítání kvůli dešti. v návalu 
stresu a přemlouvání směru 
dešťových mraků se zrodil 
nápad si takovou akci zkusit 
zařídit vlastními silami. 
od stolu to vypadalo jako 
poměrně snadná akce, takže 

Pouťová zábava

v pátek 5.8. se od 20 hodin konala v místním kulturním domě tradiční pouťová zábava. stejně 
jako v loňském roce, jsme k poslechu a tanci pozvali známou kapelu CHlaPI v soBě. ta bývá 
většinou zárukou plného sálu a potvrdilo se to i letos. Celkem vás dorazilo přes 200.

Parket byl téměř pořád plný a každý se podle mě dobře bavil. děkujeme všem, kteří dorazili a už 
se můžete těšit na příští rok. to budeme muset kapelu vyměnit, protože chlapi mají v termínu 
naší pouťové zábavy dovolenou. Pokud by měl někdo nějaký tip, určitě se nebudeme bránit.

Letní kino

Za Za kulturní komisi 
Václav Pecha ml.

v rámci srpenské pouti proběhla opět tradičně 
vernisáž v místním kině. tentokrát bylo možno 
shlédnout obrazy Karla Kotka. Jméno pro větší 
část obyvatel Brloha neznámé, vazby na Brloh 
ovšem má, jeho manželka odtud pochází. 
Návštěvníci měli možnost shlédnout precizně 

Vernisáž obrazů Karla Kotka

Libor Lev

namalované obrazy technikou, která se možná 
pokládá za nemoderní, ovšem své oblíbence si 
stále nachází. to bylo vidět i na tom, že někteří 
projevili zájem se jeho obrazy pořídit. 

jsme se rozhodli, že do toho 
letos půjdeme.  Na pátek 
26.8. jsme tedy naplánovali 
od 20:30 promítání a výběr 
filmu nechali na Facebookové 
stránce obce. Není totiž úplně 

lehké vybrat z nabídky filmů 
ten pravý. snažíme se vybrat 
vždy nějaký novější titul, takže 
čerpáme pouze z trailerů, nebo 
recenzí na internetu. letos 
vyhrál film Betlémské světlo 
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od otce a syna svěrákových. 
Následovala registrace obce, 
abychom si mohli legálně 
půjčit film k promítání. Poté 
objednávka plachty, která slouží 
jako plátno. Nakonec pak jen 
domyslet kde akci udělat, jak 
vše technicky vymyslet, jaký 
použít projektor atd. Zde už 
jsem začal pochybovat, že ta 
akce není úplně tak jednoduchá, 
jak se původně zdálo. ale 
naštěstí na to nikdy člověk není 
sám a v pátek jsme se v 17 hodin 
sešli na hřišti.

Ihned po příjezdu začalo 
pršet, takže okamžitě jsme 
ve skluzu. Šlo naštěstí jen 
o přeháňku a my tak můžeme 

započít stavění stanu, lešení 
pro plachtu, laviček pro hosty, 
instalací projektoru atd. I přes 
skutečnost, že šlo o zkušební/
testovací ročník, se nakonec 
vše podařilo včas. Každopádně 
nám to dalo mnoho zkušeností 
a poučení pro další roky. 
samotné promítání dopadlo 
technicky dobře. Nakonec 
jsme nemuseli použít záložní 
počítač ani projektor, které 
jsme měli připravené. Náklady 
na promítání byly třetinové. 
divákům, kterých přišlo 111, se 
doufáme taky líbilo. takže vám 

mohu slíbit, že příští prázdniny 
se můžete na promítání opět 
těšit. (děti se jednoho promítání 
dočkají zřejmě ještě dřív. 😊

Závěrem bych chtěl poděkovat 
všem, kteří dorazili a hlavně 
se podíleli na přípravě kina, 
stavění/rozebírání konstrukce 
a zajištění hladkého chodu 
projekce. Z akce, která se 
od stolu zdála snadná, se 
nakonec stala práce pro 5 lidí 
na 6 hodin. děKuJI

Jak již jste si jistě zvykli, tak 
oslavy dětského dne jsme opět 
dali na začátek školního roku. 
Oproti předchozím letům jsme 
zvolili trochu jiný program 
a to dobrodružnou stezku, kdy 
děti hledali sledovaly stopy 
a hledaly poklad, který patřil 
skřítkům.

Každým rokem se oslavy 
konaly na fotbalovém hřišti, 
tentokrát jsme na hřišti pouze 
začínali a končili. Po vyzvednutí 

Se skřítky  
za pokladem

Loučení s létem

Za Za kulturní komisi 
Václav Pecha ml.
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odpovědních kartiček musely 
děti projít bludištěm a poté 
se vydaly na stezku, kterou 
jsme vedli přírodou. děti se 
musely popasovat s úkoly 
a hádankami, tudíž musely 
zapojit svoje bystré hlavičky. 
abychom je netrápili pouze 
čtením a přemýšlením, tak 
jsme stezku proložili i úkoly, 
konkrétně střelbou z luku, 
vzduchovkou a samozřejmě 
nemohlo chybět překonání 
propasti přes lana. Mysleli jsme 
i na občerstvení, v půlce cesty 
čekalo na všechny dobrodruhy 
občerstvení v podobě melounu 
v lese. Nevím, jak moc byly 
děti spokojené, možná některé 
už bolely nožičky, ale nakonec 
všichni stezku úspěšně 
dokončily a na hřišti na ně 
čekala závěrečná disciplína 
a to džberovka. Nachystali 
jsme samozřejmě i občerstvení 
v podobě špekáčků. sladká 
odměna nemohla chybět! 
Jako kulturní komise budeme 
samozřejmě rádi za zpětnou 
vazbu od vás, zda-li se vám 
jako rodičům, ale především 
dětem tato změno oproti 
předchozím letům líbila. Bylo 
to pro nás trochu složitější, co 
se týká přípravy a přesouvání 
na stanoviště, ale řekli jsme si, 
že po letech už to chce nějakou 
změnu. třeba si na další dětský 
den připravíme zase nějakou 

novinku, necháme se překvapit. 
Chci tímto poděkovat všem, 
kteří se na přípravách podíleli 
na úkor svého volného času. 

věřím, že dětské úsměvy jsou 
vám dostatečnou odměnou.

Za Za kulturní komisi 
Marcela Mádlová
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na někoho zapomenout, všem 
patří poděkování!!!Zmíním 
pouze Radka Šimečka a Honzu 
Kříže s rodinou, kteří odvedli 
nejvíc práce a věnovali nejvíc 
času, děkujeme.

Ráno 18. září naštěstí nezačalo 
velkým deštěm, ale ani nebylo 
hezké počasí, jak jsme si 
přáli. Na polovinu září byla 
nebývalá zima a poprchalo, 
naštěstí to nebránilo 
slavnostnímu průvodu, který 
se vydal od hasičského klubu 
do kapličky. Bohoslužba začala 
vykropením a okouřením 
kapličky, pokračovala 
bohoslužbou slova, poté 
následovalo svěcení oltáře, 
také okouřením a pokropením 
svěcenou vodou. dál již vše 
probíhalo jako při běžné mši. 
Před závěrečným požehnáním 
měl starosta Martin toman 
proslov, který ocenil i pan 
biskup. Ještě je třeba zmínit, 

že pan biskup Pavel Posád byl 
velice potěšen jak se oprava 
kaple povedla a chválil nejen 
kapli, ale celý Rojšín, do té 
doby jej totiž neznal. slavnost 
po obědě pokračovala zábavou 
na hřišti, kde bylo také 
občerstvení i přes nepřízeň 
počasí se vše vydařilo. aby 
se vše vydařilo je třeba práce 
mnoha lidí, kteří se do přípravy 
zapojili, nechci všechny 
vyjmenovávat, mohla bych 

ve čtvrtek 22. 9. 2022 se ve škole v Brloze 
konala přednáška na téma voda v krajině s paní 
Mgr. Kateřinou Burianovou. Povídali jsme si 
o rozdíly mezi revitalizací a renaturací vodních 
toků a vytváření tůní pro drobné živočichy. 
dalším z témat bylo zadržování vody v krajině 
na zemědělské půdě a zabránění erozi a úbytku 

ornice. Myslím, že přednáška byla velmi užitečná 
vzhledem k suchu, které nás už pár let trápí 
a na druhou stranu, jak zabránit bleskovým 
povodním, které nás potrápily i tento rok.  
Účast sice nebyla velká, což je trochu škoda, 
protože přednáška byla velmi přínosná.

Znovuotevření a žehnání Kaple v Rojšíně

Voda v krajině

Růžena Pöschlová

Marcela Mádlová
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zdravými hřiby. Nic takového 
jsem nikdy neviděla. Pan trapl 
houby nesbíral a tak jsme se 
o hřiby podělili. tím pádem 
jsem měla nasbíráno. a to byl 
teprve začátek cesty, která 
vedla dál dubovou alejí, kolem 
Pergrova Mlýna, lipanovického 
rybníčku na asfaltku 
od lipanovic. 

Když jsme popošli ještě kousek 
k lípě u dobčic a k výklenkové 
kapli svaté veroniky, byli 
už jsme v dobčicích. ty jsou 
krásně upravené, s posezením 
u rybníčka a dětského 
hřiště. Kolem květiny, 
v rybníčku lekníny. to se moje 
zahrádkářské srdíčko potěšilo. 
Můžeme jen závidět. střed naší 
obce je „chudý“ na zeleň. 

Po krátkém odpočinku  
jsme navštívili Muzeum  
II. sv. války. Jeho majitelé 
se nám obdivuhodně 
věnovali, zajímavě vyprávěli 
o exponátech, kterých tam mají 
nepřeberné množství. Neměli 
jsme tolik času, abychom si 
vše prohlédli tak, jak bychom 

1. září, den, na který se většina 
školáků těší. I my, vandrovníci, 
jsme se těšili na nový vandr, 
kamarády a nové společné 
zážitky. Našim cílem byly 
tentokrát dobčice. 

Je to malá vesnice, část obce 
Záboří. evidováno je zde  
39 adres. v r. 2011 zde trvale 
žilo 48 obyvatel. o vesnici 
jsou první písemné zmínky  
z r. 1292. Kolem návsi 
s rybníčkem a kaplí Nejsvětější 
trojice je řada krásných statků 
selského baroka. ve statku, 
v tzv. dobčické tvrzi, je unikátní 
soukromá expozice „americký 
štáb v r. 1945“ - Muzeum 
II.světové války. od 19. 11. 1990  
je v dobčicích vesnická 
památková zóna. v letech  
2012-2014 se tu natáčela třídílná 
letní komedie Babovřesky 
režiséra Zdeňka trošky. Naše 
cesta začala opět na „Nuseláku“. 

dovezli jsme se do Záboří 
a pak nás čekala kratší, spíš 
procházková cesta kolem 
rybníčků, proti proudu 
Zábořského potoka. 

Příspěvky čtenářů Zpravodaje

Vandrování  
s panem Františkem Traplem

Na březích potoka rostou 
převážně duby, pod kterými 
byla spousta krásných hřibů. 
většina z nás byla vybavena 
taštičkami, pro všechny 
případy, ale ty nestačily. 
Nejúspěšnějším houbařem byl 
pan trapl, který našel hřibovou 
rodinu s nejméně padesáti 
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chtěli a to množství věcí to ani 
nedovolovalo. Museli jsme se 
vrátit. Po kratší poradě jsme se 
rozhodli, že tentokráte půjdeme 
stejnou cestou, kterou jsme 
přišli a to právě z časových 
důvodů. Cesta nám rychle 
utekla. v hospodě jsme se 
pak chlubili svým přátelům, 

kteří za námi opět přijeli, se 
svými „úlovky“. Krásné počasí, 
žádné kopce, houby, zajímavé 
muzeum, no to byl vandr!

děkujeme panu traplovi 
za organizaci vandru,  
řidičům za bezpečnou jízdu 
a libuně Jiřičků za fotografickou 

dokumentaci. tak ty houby 
fotila, až jí nezbylo místo  
pro společnou fotografii.  
snad ještě přijde babí léto 
a s ním i další vandr.

Hasičský sport aneb mistrovství  
České republiky v „šedesátkách“  
klepe na dveře…

Dne 25. 9. 2022 se  
uskuteční MČR v závodu 
na 60 m s překážkami. 
Jedná se o hasičský 
sport, který není u nás 
na Českokrumlovsku  
tolik rozšířen, jako  
v jiných krajích  
republiky. 

Kvalifikační kola byla 
celkem 3 a to v Borovanech, 
ledenicích a Pasekách. 

Z každého kvalifikačního kola 
postupovali první tři nejlepší 
závodníci ve své kategorii. 
Na toto mistrovství se 
probojovali i žáci z naší Základní 
školy z sdH Nová ves, a to 
david Hüttner, který postoupil 
v ledenicích a v Pasekách svůj 
postup potvrdil prvním místem.  
eliška Mikešová a Josef Ševčík 
ho doplnili, když se kvalifikovali 
v posledním kvalifikačním 
závodě v Pasekách. 

Marie Anderlová
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nezbývá nic jiného než jim 
popřát mnoho štěstí i když 
už samotný postup je pro 
všechny velkým úspěchem, 
obzvlášť když letos tuto 
disciplínu děti trénovaly 
poprvé.

Bc. Šárka Hüttnerová 
SDH Nová Ves

První náhradnicí v kategorii  
starší dívky je i vanesa 
Hüttnerová. a v kategorii 
mladších žákyň je náhradnicí 
také Kateřina Brožová.  
tito závodníci jsou i zároveň 
jedinými reprezentanty 
českokrumlovského okresu. 

Jelikož tento sport zde není  
tolik známý, tak vám ho 
malinko přiblížím. 

soutěžící vybavený proudnicí  
se připraví na startu.  
Proudnice nesmí být nesena 
v ústech a musí s ní být 
překonány všechny překážky. 

Na signál startéra vyběhne, 
překoná překážku vysokou 
70 cm, starší chlapci bariéru 
vysokou 150 cm. 

Za překážkou na vyznačeném 
místě jsou umístěny dvě 
hadice C v kotoučích. 

Závodník uchopí hadice, 
přeběhne kladinu a rozvine 
je. Hadice mohou být 
rozvinuty a spojeny kdekoliv 
v úseku 14 až 60 m od startu 

– před kladinou, na kladině, 
za kladinou, u rozdělovače 
apod. Zbývající koncovky připojí 
závodník v libovolném pořadí 
jednu na rozdělovač  
a druhou na proudnici. 
s připojenou proudnicí probíhá 
soutěžící cílem.

Na toto mistrovství  
závodníci pilně trénovali a nám 
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…a teď něco na zub

vývar nebo voda, 
hrubá mouka,  
malý rajčatový protlak,  
1 smetana a 1 zakysaná 
smetana

slaninu nakrájíme na droboučké 
kostičky a prudce na ní opečeme 
ze všech stran dobře osolené 
a opepřené kusy masa. Přidáme 
na půlkolečka nakrájenou cibuli, 
koření, podlijeme a pečeme 
přikryté doměkka. Maso 
vyndáme, vybereme koření 
a pěkně seškrabeme to hnědé 
připečené na stěnách. to je 
důležité pro bezvadnou chuť. 
Přidáme protlak, zaprášíme 
moukou, zředíme vývarem nebo 
vodou a rozmixujeme ponorným 
mixerem. Řádně provaříme 
a nakonec vmícháme smetany. 
Maso nakrájené na plátky můžeme 
vložit do omáčky a podáváme 
s houskovým knedlíkem, kdo má 
rád i s brusinkami.

Marta Tomanová

 
Cuketový perník 
z televize
3 hrnky polohrubé mouky,  
3/4 hrnku cukru krupice,  
1 vanilkový cukr,  
1 prášek do perníku nebo 
do pečiva, 2 lžičky sody,  
1 lžička perníkového koření,  
1 lžička skořice a špetka soli.
vše v míse promícháme 
a přidáme:
1/2 hrnku oleje,  
1 hrnek mléka, 2 vejce,  
2 lžíce povidel, 2 lžíce rumu 
a opět promícháme. Nakonec 
přidáme 2 hrnky oloupané 
a nahrubo nastrouhané cukety. 
Promícháme, rozetřeme na vyšší 
plech, posypeme nasekanými 
ořechy a upečeme (asi na180 °C  
30 až 40 minut) studený potřeme 
povidly zředěnými rumem 
a polijeme čokoládou. 

Marta Tomanová

Cuketová nádivka 
s uzeným masem

500 g cukety, 1 cibule,  
5 stroužků česneku,  
250 g uzené maso (nebo  
měkký salám a 50 g špeku), 
1 hrnek strouhanky,  
1/2 hrnku oleje,  
1 ks prášku do pečiva,  
4 ks vajec, 150 g tvrdého sýru,  
sůl, pepř, majoránka

Cuketu nastrouháme nahrubo 
(velkou oloupeme). Nastrouháme 
i tvrdý sýr, přidáme drobně 
nakrájenou cibuli a uzené maso 
na menší kostičky. Přidáme vejce, 
olej, strouhanku, prášek do pečiva 
a směs ochutíme solí, pepřem, 
majoránkou, a prolisovaným 
česnekem, případně přidáme 
další bylinky. suroviny důkladně 
promícháme a rozetřeme 
do sádlem vymazaného 
a strouhankou vysypaného 
pekáče. Povrch můžeme poklást  
plátky másla. Pečeme dozlatova 
na 160-180°C asi 50 minut,  
dle tloušťky nádivky.

Podáváme s vařenými  
brambory a salátem.  
výborná je i studená.
nalijeme do připravené zapékací 
mísy vyložené pečícím papírem 
a vložíme ihned do trouby, vyhřáté 
na 220 °C. Během pečení chleba 
dvakrát potřeme slanou vodou 
a jednou po upečení. Necháme 
vychladnout na mřížce. Je třeba 
chlebíček sledovat, každá trouba 
peče jinak. Když má chleba krásně  
zlatavou kůrku, je hotový. 

Marta Tomanová

Nejlepší divočák

1 kg stehna z divočáka  
(může být i hřbet, dala jsem  
už i žebro), 150 g uzené slaniny,  
4 cibule, sůl, pepř, nové koření, 
jalovec, bobkový list,  

Polévka  
z pečené mrkve 

1 kg mrkve, 350 g cibule,  
1,5 litru zeleninového  
vývaru, 2 lžíce olivového  
oleje, 250 ml smetany  
na vaření (12%), 1 lžíce 
drceného kmínu,  
koriandr ( nemusí být),  
chilli dle chuti, sůl, pepř

Na plech vyložený pečícím 
papírem poklademe  
nakrájenou, oškrábanou  
mrkev a pokrájenou cibuli.  
vše osolíme, opepříme, 
posypeme kmínem a zalijeme 
olivovým olejem. dáme péct. 
Pečeme cca 30 minut, dokud 
nebude zelenina měkká. 
opečenou zeleninu dáme 
do hrnce. Zalijeme vývarem 
a smetanou, rozmixujeme 
a přivedeme k varu. Na závěr 
přidáme chilli, popřípadě 
koriandr. Podáváme s chlebem.

Marcela Mádlová

Rychlá rajská 
polévka

1 velký rajčatový protlak  
(určitě jste si nadělali vlastní), 
máslo, hladká mouka, mletá 
paprika, tymián, bobkový list, 
vývar (masox), sůl, cukr, ocet, 
rýže (třeba zbytek ze včerejška)

Z másla a mouky usmažíme 
světlou jíšku, vmícháme  
mletou papriku, protlak, 
zalijeme vývarem nebo vodou 
s masoxem a rozšleháme. 
vhodíme bobkový list, 
tymián, sůl a přivedeme 
k varu. vsypeme propranou 
rýži (nemáme-li už vařenou) 
a uvaříme do měkka.  
dochutíme cukrem  
a trochou octa.

Marta Tomanová
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Luštění  
s medvědem

v každém čísle Zpravodaje vám přinášíme jeden obrázek (uprostřed křížovky)  
z našeho brložského regionu a vaším úkolem je určit, kde se nachází. 

K tomu si ještě vyluštíte křížovku, jejíž tajenka se též váže k naší obci.  
Pak stačí vše napsat a přinést do knihovny, vhodit do schránky na oÚ  
nebo poslat poštou či e-mailem na adresu knihovna@obecbrloh.cz,  
a to do konce srpna. Nezapomeňte na zpáteční adresu!

Tentokrát vyluštěním křížovky nahlédnete do zápisu z kroniky roku 1952.

Místní kino hrálo (1.tajenka). Představení byla často rušena (2.tajenka) hosty z vedlejší místnosti. 
také vlastní sál mnohdy nestačil, neboť obyvatelstvo začalo pomalu zvykat na návštěvy (3.tajenka).

Tři úspěšní vylosovaní výherci dostanou za své správné odpovědi dárek.

tentokrát došly čtyři odpovědi a všechny byly správné. Paní alena Bombalová vylosovala  
tři výherce, kteří si v knihovně mohou vyzvednou výhru. Jsou jimi paní Dana Sklářová,  
pan Josef Filip a Rončákovi. srdečně blahopřejeme!

Jak dopadlo luštění z minulého čísla? 

Fotografie uvnitř křížovky: Jeviště kino Brloh

tajenka z křížovky zněla: 1. BRatRů PetRa, oldŘICHa a JaNa

    2. Z RoŽMBeRKa
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Křížovka byla vytvořena v programu Crosswords - ItPro CZ -http://crosswords.itpro.cz



Kulturní akce  
na podzim /zimu 2022

Čtvrtek 20. 10. 2022 od 18:00 – ZŠ Brloh

PŘEDNáŠKA 
Přínos archeologie k poznání minulosti obce Brloh a křemžské kotliny

Přednáší Jaroslav Polách

Sobota 22. 10. 2022 od 19:00 – Kino Brloh

Derniéra divadelní hry DOKTOR V DOMě
Hraje místní ochotnická jednota Brloh

Čtvrtek 3. 11. 2022 od 15:30 – knihovna

PODZiMNí TVOŘENí PRO DěTi

Čtvrtek 24. 11. 2022 od 18:00 – Kino Brloh

CESTOVATELSKá PŘEDNáŠKA
s Rosťou Gregorem

Sobota 26. 11. 2022 od 14:00 – KD Brloh

SETKáNí S DŮCHODCi
k poslechu a tanci zahraje Malá novoveská muzika

Neděle 27. 11. 2022 od 17:00 -na návsi u kina

 ROZSVíCENí VáNOČNíHO STROMEČKU 
Hudební vystoupení, punč, jarmark

Sobota 3. 12. 2022 od 14:00 – Kino Brloh

KiNO PRO DěTi
animovaná pohádka – vhodné i pro menší diváky

Sobota 3. 12. 2022 od 16:00 – KD Brloh

DiSKOTéKA PRO DěTi

Sobota 3. 12. 2022 od 20:00 – KD Brloh

DiSKOTéKA

Sobota 10. 12. 2022 od 18:00 – Kostel v Brloze

ADVENTNí KONCERT
Zahraje Hradčanský orchestr

Úterý 20. 12. 2022 od 18:00, tělocvična ZŠ Brloh

VáNOČNí ŠKOLNí BESíDKA

Bližší informace o kulturních akcích se dozvíte z plakátů a na internetových  
a facebookových stránkách obce www.obecbrloh.cz.


